
PROTOKOŁ Nr XXVII/2013
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 27 lutego  2013 roku

W sesji udział wzięli:
a) trzynastu radnych Rady Gminy              -   nieobecni J. Karaś – Przewodnicząca RG, 
                                                                        Z. Bojanowski
                                                                     

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Radca Prawny                                            - Artur Madeła
e) Kierownik OPS                                           - Krystyna Szustak
f) Dyrektor GOK                                             -  Anna Pietrzak

Porządek obrad:

1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXVI sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  wyboru metody ustalenia  opłaty  za gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia
wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik,
b) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
c) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez
właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
d) zatwierdzenia projektu „Szkoła bez barier” realizowanego w ramach Europejskiego Funduszu
Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013,
f) uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Dębnica
Kaszubska na lata 2013 – 2017”,
g) uchwalenia „Zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy
Dębnica Kaszubska”,
h) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2013 r.,
i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gm. Dębnica Kaszubska na lata 2013 – 2022, 
j)  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych przedszkoli  i  niepublicznych szkół  o
uprawnieniach szkół publicznych.

3. Przyjęcie  Planu  zbywania  i  obciążania  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica
Kaszubska z dnia 18.02.2013 r.

    4.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do  
            sprawozdania.
        5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

        6.  Interpelacje radnych. 
  7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
  8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

9.  Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:
 

1a/
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża  dokonała otwarcia sesji Rady Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.



b/
 Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  przebieg  sesji
zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Wiceprzewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o: 
1) Zdjęcie z porządku obrad pkt 2 lit. j, tj. podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania
dotacji dla niepublicznych przedszkoli i niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych
2)  ujęcie w pkt 2 j: podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV I/181/2013 Rady Gminy
Dębnica Kaszubska z dnia 30.01.2013 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia
usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę, w szczególności ilość odpadów
komunalnych.
 3) ujęcie  w  pkt.3  przyjęcie  projektu  uchwały   w  sprawie  regulaminu  utrzymania  czystości  
i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zarządziła głosowanie nad wniesioną przez Wójta
Gminy  propozycją zmiany porządku obrad.
Wynik głosowania – 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Nie wniesiono innych uwag do porządku obrad.

c/ 
Do   protokołu  nr  XXVI z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   30 stycznia 2013 r. uwag nie

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.
(W trakcie głosowania nieobecny M. Mnich)

Ad 2

a)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz
ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik / załącznik Nr 1 do protokołu/
był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w dniu 22.02.2013 r. i uzyskał
pozytywną opinię..
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy pracownicy urzędu dokonali ponownej kalkulacji
kosztów po uwzględnieniu propozycji nowych stawek i czy kwota planowana do uzyskania pokryje
koszty tego zadania?
Wójt poinformował, że tak. Są jednak obawy . Jeżeli wszyscy mieszkańcy będą się wywiązywać 
z obowiązku wnoszenia opłat, to zaproponowane stawki pokryją koszt funkcjonowania tej uchwały.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy wiadomo, ile będzie nas to kosztowało, jeżeli tę
usługę będzie świadczyło nasze ZGK?
Sekretarz poinformowała, że jeszcze nie. ZGHK nie przedstawiło jeszcze kalkulacji.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, skąd obawy Wójta?
Wójt poinformował, że obawia się postawy podatników.
Sekretarz zwraca uwagę, że kalkulacja to szacunek. Prosi, by Radni pamiętali, że umawiano się,
że po ostatecznym przetargu powróci się do tego tematu. Jeżeli kwoty nam się nie domkną, to
będziemy zmieniać stawki uchwałą. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy Wójt ma obawy, że stawki są za wysokie?
Wójt poinformował, że nie. 
Radny M. Olech uważa, że w celu sondażu rynku do przetargu na świadczenie tych usług należy
podać  niższą  cenę,  niż  wynikającą  z  naszych  wyliczeń.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  Urząd
zakłada,  w  którym  przetargu  wyjdzie  właściwa  cena  za  świadczenie  tej  usługi  przez
przedsiębiorstwo zajmujące się wywozem – I czy II?
Wójt  poinformował,  że  naszym atutem jest  konkurencyjność  firm na tym rynku,  jest  ich  kilka.
Nasza specyfikacja musi opierać się na rzeczywistych wyliczeniach.



Radny P.  Pałubicki  zauważył,  że do kalkulacji  przyjęto 190 tys na utrzymanie punktów zbiórki
selektywnej.  Sądzi,  że  po  przetargach  ta  kwota  będzie  niższa.  Uważa  za  zasadne  szukanie
oszczędności.
Sekretarz zwraca uwagę ,  że siłami własnymi (pracownikami ZGK) będziemy tylko sprzątać w
punktach  zbiórki  selektywnej.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  mamy  wiedzy,  co  do  własności  tych
pojemników. Nie wiemy, kto jest ich właścicielem. Robione jest rozeznanie w tym zakresie. Prosi,
by Radni pamiętali, że ZGK także obowiązują przepisy ustawy o zamówieniach publicznych. 
Radny K. Żukowski stwierdził, że na te 190 tys. , które ma być dane do dyspozycji ZGK, oni będą
organizować  przetarg  próbując  coś  uszczknąć  dla  siebie.  Zauważył,  że  przedstawicielki  PGK
mówiły, ze oni będą zajmować się utrzymaniem porządku w tych punktach w przypadku wygrania
przetargu przez ich przedsiębiorstwo.
Wójt prosi, by pamiętać, że i tak musimy we własnym zakresie zapewnić minimum porządku na
tych punktach. Będziemy na początku działania tego systemu musieli także kontrolować chociażby
prawidłowość segregacji. Prosi, by pamiętać, że na terenie gminy mamy dużą ilość osób, która
wykonuje prace społeczno-użyteczne orzeczone przez sąd. Wszędzie szukamy oszczędności.  Te
osoby także będą do tych prac kierowane. Staramy się w każdy sposób obniżyć koszt działania tej
ustawy.  Trudno  przewidzieć  także,  czy  nie  będzie  konieczności  sprzątania  poszczególnych
miejscowości gminy.
Radny K. Żukowski zauważył, że PGK w przypadku wygrania przetargu może dać kosze. Jeżeli
pójdziemy w ZGK, to takie rozwiązanie nie wchodzi w rachubę.
Sekretarz  stwierdziła,  że  dla  ZGK  planowane  jest  przekazanie  zbiórki  nieczystości  z  koszy
ulicznych  i  utrzymanie  punktów  zbiorki  selektywnej  w  należytym  porządku.  Nie  ma  mowy  
o odbiorcy prywatnym. Urząd Gminy nie prowadzi działalności gospodarczej, w tym celu powołano
ZGK.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy nie lepiej przekazać w całości do realizacji to
zadanie dla ZGK?
Sekretarz poinformowała, że taki wariant także był brany pod uwagę. Po analizie postanowiono, że
Urząd jednak będzie to zadanie nadzorował.
Radny P.  Pałubicki  uważa,  że Gmina powinna wywóz odpadów z punktów zbiórki  selektywnej
ogłosić w jednym przetargu z wywozem odpadów od odbiorców prywatnych. Uważa, że przetarg
na świadczenie usług w pełnym zakresie będzie dla nas korzystniejszy – tańszy. Uważa, że do
ZGK powinny trafić tylko zadania związane ze sprzątaniem miejscowości oraz odbioru nieczystości
z koszy ulicznych.
Sekretarz zwróciła się z zapytaniem, to po co w ogóle nam ta spółka?
Radny P.  Pałubicki  zastanawia  się,  dlaczego ZGK nie  wygrywa przetargów w naszej  Gminie?
Radni będą walczyć, by koszty działania tej ustawy były jak najniższe dla naszego mieszkańca.
Sekretarz zauważyła, że ZGK może przystąpić do przetargu. Zwraca także uwagę na fakt, że firma
zewnętrzna przedstawi koszty ryczałtowe. Z ZGK nie będziemy rozliczać się natomiast ryczałtem,
ale miesięcznie wg kosztów rzeczywistych.
Radny P. Pałubicki uważa, że nic nie stoi na przeszkodzie by zorganizować przetarg na te usługi.
Wójt zauważył, że firma prywatna, która ma w tym zakresie wyniki ekonomiczne zawsze wygra
przetarg z  naszym ZGK.  Prosi,  by pamiętać,  że  na terenie  Gminy jest  1000 osób bez pracy.
Musimy ich  w jakiś  sposób zagospodarować.  ZGK musi  świadczyć  nam usługi.   W tej  firmie
pracownicy nie posiadają wysokich poborów. W skali kraju jest 14% bezrobocie, co ma nadzieję,
zmusi Rząd do organizacji robót publicznych.  
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

b)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  w
sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi   / załącznik Nr 2 do protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym
Komisji Rady w dniu 22.02.2013 r. i uzyskał pozytywną opinię..
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 



projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.

c)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  
w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,
składanej przez właścicieli  nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska   
/ załącznik Nr 3 do protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady
w dniu 22.02.2013 r. i uzyskał pozytywną opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, w jaki sposób mieszkańcom zostaną przekazane
deklaracje oraz w jaki sposób nastąpi ich zwrot do Urzędu Gminy?
 Wójt poinformował, że deklaracje wraz z ulotką informacyjną będą przekazywane mieszkańcom 
w czasie trwania zebrań, które zostaną przeprowadzone we wszystkich sołectwach gminy, przez
sołtysów i pracowników urzędu. Będziemy prosić o ich zwrot do urzędu. Będzie można deklaracje
wypełnić od razu. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  akcja  informacyjna  ruszy  od  razu po
przyjęciu przez Radę tej uchwały?
Wójt poinformował, że bez zbędnej zwłoki, po zaopiniowaniu przez Wojewodę.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy do czasu wejścia w życie ustawy śmieciowej
Urząd zdąży przeprowadzić wszystkie przetargi?
Wójt zauważył, że na naszym terenie jeszcze nie słychać o przetargach. Sądzi, że jest jeszcze
sporo czasu na ich realizację.
Radny  P.  Pałubicki  uważa,  że  druki  deklaracji  winni  roznosić  sołtysi  razem  z  decyzjami
podatkowymi.
Wójt  stwierdził,  że  z  tymi  czynnościami  nie  będziemy  zwlekać  z  chwilą  uzyskania  pełnych
informacji.
Radna E. Fryckowska w związku z pytaniami mieszkańców bloków ulicy Kościelnej,  którzy nie
mają zawiązanych wspólnot mieszkaniowych zwraca się z pytaniem, jak oni mają rozwiązać ten
problem? Do chwili obecnej mają indywidualne umowy z odbiorcami nieczystości stałych.
Sekretarz  poinformowała,  że  te sprawy uregulowane są w tzw.  „Małym regulaminie”.  W takim
przypadku każdy współwłaściciel będzie sam zawierał umowę.
Radna I. Tabaka w związku z tym, co powiedział Wójt rozumie, że mieszkańcy z odpowiednim
wyprzedzeniem zostaną poinformowani o terminach zebrań oraz dostarczania deklaracji. 
Wójt zapewnił, że pełna informacja w tym zakresie dotrze do mieszkańców z wyprzedzeniem.
Radny  I.  Ziółkowski  zauważył,  że  w  pkt.  H  wzoru  deklaracji  zaraz  po  pouczeniu  
o odpowiedzialności karnej powinno być miejsce na złożenie dodatkowego podpisu. 
Radca Prawny zauważył, że żaden przepis  nie przesądza, jak te kwestie winny być uregulowane.
Wynika to z układu. Jest to sprawa dyskusyjna.
Wójt uważa, że warto, by obywatel złożył dodatkowy podpis.
Sekretarz  zauważyła,  że  w typ  punkcie  jest  miejsce na  podpis  i  obywatel  poświadcza całość
deklaracji.  Zwróciła jednak uwagę na fakt, że w tym projekcie wzoru deklaracji dodano  Załącznik
– kopia dotychczasowej umowy.  Jest to wymóg ustawowy.
Radny I. Ziółkowski postawił wniosek  o umieszczenie w pkt. H dodatkowego pola na złożenie
podpisu przez obywatela pod pouczeniem o odpowiedzialności karnej.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem, co będzie, gdy obywatel nie znajdzie umowy, czy
może dołączyć fakturę?
Sekretarz poinformowała, że nie wie.
Radny  I.  Ziółkowski  zauważył,  że  usługodawca  na  wniosek  zainteresowanego  wykona  kopię
umowy.
Radny P. Pałubicki uważa, że ten zapis winien być wykreślony z wzoru deklaracji.



Radna E.  Fryckowska zwróciła  się z  zapytaniem,  co będzie w sytuacji,  jeżeli  mieszkaniec nie
dołączy kopii umowy? Zwróciła się także z zapytaniem, czy mieszkańcy sami muszą wypowiadać
dotychczasowe umowy na odbiór nieczystości?
Radca  Prawny  poinformował,  że  art.11  ustawy  reguluje  te  kwestie.  Za  niedostarczenie  kopii
umowy nie ma sankcji karnych. Jego zdaniem zakład sam powinien rozwiązać umowę na wywóz
nieczystości. Z ustawy wynika, że właściciel sam dla swojego bezpieczeństwa winien to zrobić.
Radna I. Tabaka prosi, by pracownik Urzędu dowiedział się w zakładach świadczących usługi na
naszym terenie, które same rozwiążą umowy na wywóz nieczystości, a w których mieszkaniec
sam powinien to zrobić. Taka informacja także powinna trafić do mieszkańców. Zwróciła się także 
z zapytaniem, co dla urzędu da przedłożona kopia wcześniejszej umowy?
Sekretarz poinformowała, że nie wie. Jej zdaniem może to być potrzebne do statystyki.
K.  Jankowska  poinformowała,  że  z  informacji,  które  posiada,  wynika,  że  obywatel  musi  sam
wypowiedzieć umowę. Nie dotyczy to osób, które mają umowy podpisane z ELWOZEM.
Sekretarz  w  sprawie  pouczenia  o  odpowiedzialności  karnej  przypomniała,  że  było  szkolenie  
z panem Dziatkiewiczem. Wydał on publikację i  u niego pojawił  się zapis o odpowiedzialności
karnej.  Jest  po  rozmowie  z  Nadzorem  Wojewody  w  tej  kwestii.  Nadzór  mówi,  że  będzie
kwestionował zapis o odpowiedzialności karnej. W związku z tym zastanawia się, czy tego zapisu
w ogóle nie usunąć z wzoru deklaracji.
Radny I. Ziółkowski uważa, że ten zapis należy pozostawić.
Raca Prawny sugeruje,  by jednak zrezygnować z tego zapisu,  zgodnie z  sugestiami  Nadzoru
Wojewody.
Sekretarz  zwraca  uwagę,  że  jeżeli  podejmiemy  uchwałę  z  tym  zapisem  i  Nadzór  nam  to
zakwestionuje,  to będą opóźnienia w realizacji  tej  uchwały.  Może to także pociągnąć za sobą
koszty finansowe w przypadku zlecenia wykonania firmie wzorów deklaracji. Obecnie Nadzór jest
„zawalony” tymi uchwałami i na rozstrzygnięcie w tej kwestii możemy czekać nawet 2 miesiące.
Jeżeli nam zakwestionują ten zapis, to będziemy musieli wymieniać deklaracje i rozpocząć całą
pracę od początku.
Wójt  Gminy  złożył  wniosek  o  wykreślenie  z  pkt.  H  Wzoru  Deklaracji  zapisu  pouczenia  
o odpowiedzialności karnej „Niniejszą deklarację składam ….........., że podane dane przeze mnie
są zgodne z prawdą”.
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, jak te wnioski będą weryfikowane po przyjęciu przez
Urząd?
Radca Prawny zwraca uwagę, że jest to problem logistyczny. W całym tym przedsięwzięciu nie
chodzi o straszenie obywateli.
Radny  P.  Pałubicki  zauważył,  że  dostarczenie  ksera  umowy  także  wiąże  się  z  dodatkowymi
kosztami dla obywatela.
Radca Prawny przypomina, że taki wymóg nie został wymyślony przez urząd, ale jest to wymóg
ustawodawcy.
Sekretarz  zauważyła,  że  nie  widzi  potrzeby  tłumaczenia  się  za  ustawodawców  –  posłów.
Statystykę musimy wykonywać.
Radna E. Fryckowska prosi o zamknięcie dyskusji na ten temat i przegłosowanie wniosku Wójta
Gminy, jako wniosku dalej idącego.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Wójta  Gminy  
w sprawie wykreślenia z pkt. H Wzoru Deklaracji pouczenia o odpowiedzialności karnej.
Wynik głosowania wniosku: 9 za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /9 za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

d)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  zatwierdzenia  projektu  „Szkoła  bez barier”  realizowanego w ramach  Europejskiego
Funduszu Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013  / załącznik Nr 4 do
protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w dniu 22.02.2013 r.
i uzyskał pozytywną opinię..
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 



projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

e)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy
Dębnica  Kaszubska  na  lata  2013  –  2017”  /  załącznik  Nr  5  do  protokołu/  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w dniu 22.02.2013 r. i uzyskał pozytywną
opinię..
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 21do protokołu.

f)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie uchwalenia „Zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu
Gminy  Dębnica  Kaszubska”  /  załącznik  Nr  6  do  protokołu/  był  omawiany  i  opiniowany  na
posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w dniu 22.02.2013 r. i uzyskał pozytywną opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

g)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2013 r.  /  załącznik  Nr 7 do
protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w dniu 22.02.2013 r.
i uzyskał pozytywną opinię..
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

h)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gm.  Dębnica  Kaszubska  na  lata  2013  –
2022 / załącznik Nr 8 do protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji
Rady w dniu 22.02.2013 r. i uzyskał pozytywną opinię..
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.



i)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr XXV I/181/2013 Rady Gmin y Dębnica Kaszubska z dnia 30.01.2013
r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za
uiszczoną opłatę, w szczególności ilość odpadów komunalnych / załącznik Nr 9 do protokołu/ był
omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji  Rady w dniu 22.02.2013 r.  i  uzyskał
pozytywną opinię..
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

Ad 3
Przyjęcie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  

i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. Projekt stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Sekretarz  Gminy  poinformowała,  że  w  projekcie  uchwały  uwzględniono  wszystkie  zalecenia
wskazane przez Pomorski Urząd Wojewódzki w zawiadomieniu NK-VI.4131.222013 MP z dnia
13.02.2013 r. zgodnie z ustaleniami z posiedzenia wspólnego Komisji Rady z dnia 22.02.2013 r.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania projekt   uchwały został  przyjęty  jednogłośnie  /13 za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Ad 4
Agnieszka  Łomża  –  Wiceprzewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  Planu  nabywania,

zbycia i obciążania  nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 19.02.2013 roku 
/ załącznik nr 11/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
planu. 
Radni nie wnieśli uwag do planu
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad planem.        
W wyniku głosowania plan nabywania, zbycia i obciążania nieruchomości na terenie Gminy
Dębnica Kaszubska z dnia 19.02.2013 roku został jednogłośnie przyjęty (13 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujące).  

Ad 5
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie

sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 31 stycznia do dnia 26 lutego  2013 r. 
/ sprawozdanie stanowi załącznik Nr 12 do protokołu/. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 31 stycznia do 26 lutego 2013 r.  przedstawiła
Sekretarz Gminy /załącznik Nr 13 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem dotyczącym decyzji  RDOŚ w sprawie uzgodnienia
studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  dla  terenów  wokół  m.  Budowo,
planowanych  pod  budowę  farmy  wiatrowej.  Jest  zaskoczony  tą  informacją.  Prosi  także  
o  informacje  dotyczące  zastrzeżeń  Starosty  do  planowanej  budowy  elektowi  słonecznej



fotowoltaicznej.
Wójt poinformował, że Starostwo w zakresie planowanej inwestycji dopytuje inwestora na temat
ochrony gruntów rolnych. Są to nowe inwestycje nie tylko na terenie naszej gminy. U nas taka
inwestycja także planowana jest na terenach przyległych do m. Budowo. Zastrzeżenia dotyczą
budowy linii  energetycznej,  odprowadzającej  pozyskany  prąd  do  GPZ.  Sądzi,  że  inwestor  się
obroni. Na tym etapie pod uwagę brane są 2 warianty rozwiązania tego problemu. W pierwszym
wariancie wytworzony prąd będzie dostarczany do GPZ w Słupsku na ul. Hubalczyków, a w drugim
do GPZ na ul. Fabrycznej w Dębnicy Kaszubskiej.
Odnośnie opinii RDOŚ w sprawie budowy farmy wiatrowej w okolicach Budowa poinformował, że
inwestor był poinformowany, że te tereny przy opracowywaniu studium dla Gminy zostały przez te
służby negatywnie zaopiniowane i odstąpiliśmy od przeznaczania ich pod te inwestycje. Inwestor
na  etapie  wstępnego  opracowywania  planu  zagospodarowania  dla  tego  terenu  otrzymał
zapewnienie  ,  że  nie  powinno  być  żadnych  przeszkód  w  uzyskaniu  pozytywnej  opinii  dla
wnioskowanych  terenów.   Teraz  na  etapie  zmian  do  Studium  mówi  nie.  Ten  temat  będzie
szczegółowo omawiany na etapie składania wniosku.
Radny P. Pałubicki jest zdziwiony taką rozbieżnością opinii na ten temat. Jest także zaskoczony
tym,  że  pozyskiwanie  energii  ze  źródeł  fotowoltaicznych już  na etapie  Starostwa budzi  opór.  
Nie  wie,  jak  zachęcić  inwestorów  do  lokalizacji  takich  inwestycji  na  naszym  terenie?  Odnosi
wrażenie,  że Starostwo mówi nie takim inwestycją tylko na terenie gminy Dębnica Kaszubska.
Słyszymy  
o  planowanych  inwestycjach  tego  typu  w  ościennych  gminach.  Wszyscy  realizują  je  bez
problemów, a my ciągle nie możemy z tym tematem pójść do przodu.
Wójt poinformował, że nie zgadza się z opinią radnego Pałubickiego. Winę ponoszą projektanci,
którzy winni  wykazać się  większą starannością  przy opracowywaniu  dokumentacji  technicznej.
Jest w trakcie prowadzenia rozmów z inwestorami w zakresie ustawienia takich baterii na naszych
gruntach przyległych do Dębnicy Kaszubskiej.  Oferuje im grunty o powierzchni 50 ha.  Na 1ha
powierzchni zajętej pod baterie można uzyskać 18 tys. dotacji. Pojawiło się konsorcjum, które jest
zainteresowane tym tematem.  Zainteresowani  na wiosnę chcą przyjechać i  rozmawiać  na ten
temat. Dla nas byłoby to korzystne rozwiązanie, gdyż nie wyzbywamy się gruntu i nie ma potrzeby
dokonywania  zmian  użytkowania  gruntów.  Także  jest  trochę  zdziwiony  tym,  że  jak  słyszy,  w
Potęgowie jest zgoda na postawienie 150 wiatraków. Dla gminy jest to potężny dochód biorąc pod
uwagę to, że dochód z jednego wiatraka wynosi 80 tys. zł.  My mamy problemy z uzyskaniem
zgody na kilka wiatraków w okolicach Dobieszewa i Budowa.  
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, o ile zwiększy się przepływ mocy po przebudowie
ciągu liniowego na odcinku Słupsk – Bytów?
Wójt poinformował,  że ma być podwieszone (dołożenie) jeszcze raz tyle kabli co jest obecnie.
Istniejące słupy utrzymają planowaną ilość kabli. GPZ-ty nie stanowią żadnego problemu. 
Radny P. Pałubicki uważa, że na taką działalność można także zaproponować inwestorowi ziemie
(ok. 50 ha) położoną w rejonie jeziora  Dobra, na której sprzedaż ma się odbyć w najbliższym
czasie  przetarg.  Uważa,  że takie  rozwiązanie  byłoby  sensowne.  Nie  wyzbylibyśmy się  ziemi,  
a przynosiłaby ona dochody corocznie, a nie jak w przypadku jej sprzedaży, dochód jednorazowy.
Wójt zauważył, że dla tamtego terenu problemem jest odbiór wytworzonej energii. Na tym terenie
przebiega linia niskiego napięcia. 
Radny P. Pałubicki uważa, że ułożenie kabla nie powinno stanowić żadnego problemu. Nie jest to
także duży koszt. Uważa, że warto się nad tym zastanowić i rozważyć możliwość pójścia w tym
kierunku. 
Wójt poinformował, że inwestor sprawdzał już taką możliwość pod kątem odbioru energii.

Ad 6

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poprosiła Przewodniczących Komisji
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji
Rady Gminy, na którym zajmowano się analizą wyników nauczania oraz zapoznano się z wynikami



ewaluacji  nauczania,  dot.  Szkoły  Podstawowej  w  Dębnicy  Kaszubskiej  i  Gimnazjum  oraz
opiniowano materiały na dzisiejszą sesję. 

Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem.

Radny M. Mnich stwierdził,  że spotkanie w sprawie oświaty będzie miało inny charakter.  Jego
zdaniem z tej dyskusji nic nie wynikło.

Przewodnicząca  Komisji  poinformowała,  że  nie  będzie  zabierać  głosu  w  sprawie  odczuć
poszczególnych  członków  Komisji  z  tego  spotkania.  Poinformowała,  że  w  dniu  04.03.2013  r.
odbędzie  się  spotkanie  Komisji  z  p.  Dyrektor  Gimnazjum,  przedstawicielem  Rady  Rodziców  
i władzami Gminy. Na tym spotkaniu będą omówione wszystkie zarzuty kierowane do p. Dyrektor
Gimnazjum.  Ma  nadzieję,  że  w  trakcie  tego  spotkania  zostaną  one  wszystkie  kompleksowo
omówione. Do takiej dyskusji potrzebne  są wszystkie zainteresowane strony. 

Sekretarz poinformowała, że otrzymała informację, że w dniu dzisiejszym rozpoczęła się kontrola 
z Kuratorium, która została zarządzona w tej placówce po wpływie skargi od rodziców.

Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czego dotyczy ta skarga?

Przewodnicząca Komisji  poinformowała,  że dotyczy współpracy  z  rodzicami i  przeprowadzonej
ewaluacji.

Radny M. Mnich zwrócił się z zapytaniem, dlaczego przez cały rok nie funkcjonują w tej szkole
zastępstwa podczas nieobecności nauczyciela, a w czasie trwania ewaluacji funkcjonowały?

Wójt uważa, że ocena wyników ewaluacji jest nieobiektywna.

Przewodnicząca  Komisji  zaprosiła  zainteresowanych  Radnych  do  udziału  w  posiedzeniu  ich
komisji. 

b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że komisja    w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich
komisji Rady Gminy z tematyką jak wyżej.

Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem.
Radna I. Tabaka w imieniu mieszkańców prosi, by członkowie Komisji  zajęli się sprawą jakości
nawierzchni dróg po okresie zimowym. 

c/   
  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie
międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy na
którym omawiano sprawy jak wyżej.

Ad 7
 

     Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.
Radni nie wnieśli żadnych interpelacji.

Ad 8 – 9

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.
Radny P.  Pałubicki  zwraca uwagę na  fatalny  stan drogi  wojewódzkiej  na  odcinku Budowo –  
- Motarzyno. Jego zdaniem na tym odcinku o wypadek przy takim stanie drogi jest bardzo łatwo.
Prosi także, by Radni zastanowili się i wskazali drogę powiatową, którą w roku bieżącym, przy
współudziale  Starostwa  Powiatowego,  będziemy  chcieli  wyremontować.  On  do  tego  remontu
zgłasza drogę przez wieś Budowo. Ta droga w trybie pilnym wymaga nowej nawierzchni.
Radna  I.  Tabaka  zauważyła,  że  zgodnie  z  wcześniejszymi  rozmowami  z  Wójtem,  miała  być
remontowana przy współudziale inwestora zainteresowanego budową farmy wiatrowej na tamtym
terenie.



Radny A. Ślipek podkreślił tragiczny stan tej drogi. Ta droga w ciągu roku jest 3-4 razy łatana.
Łatanie wystarcza na kilka dni. Jego zdaniem remontu wymagają także chodniki. Ich stan był zły,
ale po zakończeniu prac przy układaniu kanalizy ich stan się jeszcze pogorszył. Uważa, że część
prac  przy  ich  przekładaniu  winna  wykonać  firma  kładąca  kanalizację.  Odnośnie  stanu  drogi
wojewódzkiej  także uważa,  że  odcinek pomiędzy  Budowem a Motarzynem jest  w  najgorszym
stanie, co wcale nie znaczy, że na dalszym odcinku do Dębnicy Kaszubskiej jej stan jest lepszy.
Uważa, że droga wojewódzka wymaga modernizacji na całym jej odcinku, przebiegającym przez
naszą gminę. 
Wójt przypomniał, że ten odcinek był planowany do przebudowy pod koniec 2012 roku. Plany ZDW
uległy zmianie i to zadanie nie zostało zrealizowane. Stan techniczny tego odcinka jest mu znany.
Poinformował,  że w dniu 25.02.2013 roku wystąpił  z pismem do zarządcy. Zapoznał Radnych  
z treścią pisma. Zarządca zdaje sobie sprawę z jej stanu. Odpowiadają, że na chwilę obecną tego
nie  zrobią.  W  dniu  dzisiejszym  tego  tematu,  na  tym  posiedzeniu,  nie  rozwiąże  się.  Sądzi,  
że  zarządca  dotrzyma  słowa  i  w  tym  roku  zostanie  przeprowadzony  gruntowny  remont  tego
odcinka.
Radna I. Tabaka uważa, że na ten czas należy na tym odcinku ograniczyć prędkość.
Wójt uważa, że wszystko wskazuje na to, że jesteśmy brani pod uwagę, jeżeli chodzi o remont
tego  odcinka.  Ma przyrzeczenie,  że  w tym roku będzie  to  wykonane.  Temat  został  ponownie
przekazany. Teraz będziemy egzekwować. Odnośnie wskazania drogi powiatowej do planowanego
remontu na bieżący rok to prosi, by w dniu dzisiejszym podjąć wiążącą decyzję. W zakresie tych
remontów jest także bardzo dużo potrzeb. Najpilniejsze prace są wskazane na drodze Brzeziniec –
Dobieszewo. Starostwo z tą drogą chce przystąpić do tzw. schetynówek.  
Radny Rady Powiatu – I Bejnarowicz poinformował, że remont tej drogi planowany jest w ramach
kompleksowego remontu drogi Głobino – Podkomorzyce.  Wartość tej inwestycji nie jest jeszcze
znana. Dokumentacja techniczna na wykonanie tych prac to koszt ok. 1.200 tys. Dokumentacja do
końca  tego  roku  ma być  opracowana.  Modernizacja  drogi  odbędzie  się  nie  wcześniej  niż  na
przełomie  roku  2014/2015.  Zapewnił,  że  stan  tej  drogi  jest  mu znany  i  będzie  przyglądał  się
wykonywanym remontom cząstkowym. Postara się, by były one wykonywane możliwie często  
i zgodnie ze sztuką.  Odnośnie drogi Budowo – Jawory poinformował, że stan tej drogi jest także
znany. Do przebudowy tej drogi także robione są przymiarki ze strony Starostwa. Droga kwalifikuje
się do modernizacji. Modernizacji wymagają także chodniki, które ułożone są po dwóch stronach
jezdni, co podraża koszt zadania. Uważa, że w tej sprawie konieczne jest spotkanie ze Starostą 
i  wspólne  szukanie  rozwiązania.  Poinformował,  że  wstępny  kosztorys  na  to  zadanie,  łącznie  
z  przebudową chodników,  oszacowano  na  kwotę  450  –  500  tys.  zł..  Ponadto  poinformował,  
że rozpoczęto już remonty cząstkowe. Na naszym terenie te prace były wykonywane na drodze
Dobieszewo – Podole, jednak z uwagi na zmianę pogody prace zostały przerwane.
Wójt poinformował, że w dniu jutrzejszym o godz. 9.00 odbędzie się spotkanie z p. Ożarkiem –
Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych na temat planowanych inwestycji na terenie naszej gminy.
Zaprosił zainteresowanych radnych do udziału w tym spotkaniu.
I.  Bejnarowicz  prosi  Radnych,  by  nie  zapomnieli  o  drugim  etapie  przebudowy  drogi  Dębnica
Kaszubska – Podwilczyn, realizowanym przy współudziale finansowym Nadleśnictwa.
Wójt  zwraca  uwagę  na  fakt,  że  część  inwestycji  drogowych  powiązana  jest  z  inwestycjami
wiatrowymi. Część dochodów, jakie Gmina będzie mogła otrzymać z tych inwestycji, winna trafić
bezpośrednio do środowisk, gdzie one powstaną. Jest inwestor, który zgłasza chęć poprawy stanu
drogi  powiatowej  od drogi  wojewódzkiej   210 do Dobieszewa. Nasze udziały na remonty dróg
powiatowych są minimalne do potrzeb. Uważa, że w I kolejności należy dokończyć modernizację
drogi  do  Podwilczyna.  Ma  nadzieją,  że  Nadleśnictwo  w  tym  roku  także  będzie  w  tym
przedsięwzięciu  partycypować.  Odnośnie  drogi  w  Budowie  to  uważa,  że  ona  i  tak  długo
wytrzymała.  Na  obecny  jej  stan  także  ma  wpływ  przebieg  prac  przy  inwestycji  wodno-
-kanalizacyjnej.  
Radny P. Pałubicki uważa, że chodniki najbardziej zniszczyli wykonawcy tej inwestycji i oni powinni
poprawić ich stan.
Radna I. Tabaka zwraca uwagę, że w Motarzynie po takiej inwestycji chodniki także zostały źle
przełożone i na wjazdach stoi woda. 
Radny P. Pałubicki zwraca uwagę, że prace na drodze w Budowie zostały wycenione na 500 tys.
W  naszym  budżecie  na  współudział  ze  Starostwem  przy  modernizacji  dróg  powiatowych
zaplanowano 100 tys. na wkłady własne. Czy stać nas na wyłożenie 250 tys., by przystąpić do



realizacji tego zadania? Uważa, że jeżeli nie stać nas na zwiększenie kwoty, to należy położyć
tylko dywanik asfaltowy bez poprawy stanu ciągów pieszych.
Wójt  zwraca  uwagę,  że  jeżeli  nie  zostaną  podniesione  krawężniki,  to  droga  będzie  równa  
z  chodnikiem.  Rozważa  możliwość  złożenia  propozycji  ułożenia  chodnika  i  krawężników jako
wkład własny przy realizacji tego zadania. W tym wymiarze jesteśmy w stanie to utrzymać.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy inwestycje wiatrowe są aktualne?
Radny P. Pałubicki uważa, że są one niepewne.
Wójt  poinformował,  że  na  jutrzejszym spotkaniu  z  Dyrektorem ZDP przedstawi  do  wspólnego
finansowania dokończenie modernizacji  drogi do Podwilczyna oraz w związku z katastrofalnym
stanem nawierzchni drogi w Budowie zaproponuje tam nasz wkład własny w formie robocizny.  
W ramach robocizny będziemy wykonywać prace związane z wymianą krawężników i układaniem
chodników. Zwrócił się z zapytaniem, czy radni akceptują tę propozycję.
Radni upoważnili Wójta do prowadzenia rozmów w sprawie remontów dróg powiatowych zgodnie 
z przedstawioną przez niego propozycją.
Radny  I.  Ziółkowski  prosi  o  wykonanie  prac  równiarką  na  drodze  od  ulicy  Zjednoczenia  do
„basenu”. Stan tej drogi jest fatalny. Mieszkańcy nie mogą tam już dojść ani dojechać.
Wójt  zauważył,  że  prace  równiarki  nie  zawsze  odnoszą  zamierzony  skutek.  Mieszkańcy  
m. Starnice skrytykowali prace wykonywane na drogach przez równiarkę.  Twierdzą, że te prace
czynią  wiele  złego.  Szansą  na  utwardzenie  drogi,  o  której  mówi  Radny,  jest  jej  utwardzenie
kruszywem.  Obecnie  mamy  do  skruszenia  ok.  jednego  tys.  ton  kruszywa,  które  będziemy
wykorzystywać  do  remontu  dróg  gminnych.  W zakresie  utrzymania  naszych  dróg mamy duże
problemy. Mieszkańcy Osiedla Północ także deklarują wolę współpracy w zakresie budowy dróg
na  ich  osiedlu.  Na  początku  lipca  będziemy  mieli  informację  z  Nadleśnictwa,  czy  będą
partycypować w II etapie modernizacji drogi do Podwilczyna.  Zapewnił, że będzie dbał o tę drogę.
Radny  M.  Olech  ma  zastrzeżenia  co  do  wykonawstwa  dróg.  Jako  przykład  wskazał  ulicę
Sobieskiego  -  od  gimnazjum  na  stadion.  Jest  to  droga  wykonana  niedawno  (3  lata  temu)
niemożliwe by była aż tak zjeżdżona.   Asfalt  na ulicy  Kościelnej  także jest  bardzo dziurawy.  
Za żenujące uważa także postępowanie mieszkańców,  którzy przywożą śmieci do pojemników
przeznaczonych do zbiorki selektywnej. Worki ze śmieciami nie są przez nich segregowane, tylko
tak jak je zapakowano w domu, podrzucane obok koszy.  
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy coś już wiadomo w sprawie przyznania środków
na remont drogi śródpolnej łączącej Mielno z Podwilczynem?
Wójt poinformował, że środki na realizację tych zadań przydzielane są w lipcu.
Radny K. Badowski prosi, by ten temat monitorować, naciskać, gdyż chce, by od nowego roku
szkolnego dzieci z Mielna mogły już uczęszczać do Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, co będzie, jeżeli Starosta nie przystanie na naszą
robociznę  w  ramach  wkładu  własnego  przy  planowanej  modernizacji  drogi  w  Budowie?  
Do dyspozycji mamy określoną kwotę, co wybierzemy?
Wójt poinformował, że w takim przypadku ponownie zwróci się do Rady o wskazanie konkretnej
drogi.
I. Bejnarowicz zauważył, że bogate Gminy nie mają problemu z wyłożeniem pieniędzy. W tym roku
Starostwo  ma  jeszcze  możliwość  kredytowania.  Nie  wiadomo,  jak  będzie  w  roku  następnym.
Uważa, że warto te tematy drążyć.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy są prowadzone rozmowy w sprawie powołania
gimnazjum w Motarzynie? Ma takie informacje od mieszkańców z terenu.
Wójt poinformował, że tak. Obecnie wykonywane są analizy kosztów dowozu dzieci. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy powołanie gimnazjum leży w kompetencji Wójta,
czy Radni także mają coś do powiedzenia w tym temacie?
Wójt poinformował, że ostateczna decyzja należy do Rady. Obecnie temat poddany jest gruntowej
analizie. Po jej wykonaniu zapozna Radnych z jej wynikami. 
Radny K. Żukowski zauważył, że mieszkańcy zwracają się z takimi pytaniami do nich, a oni nic nie
wiedzą o takich podejmowanych inicjatywach.
Wiceprzewodnicząca Rady zwróciła  się  z  zapytaniem,  dla  jakiej  liczby  dzieci  utworzono by  to
gimnazjum?
Wójt poinformował, że dla dzieci z terenów obejmujących obwód szkoły w Motarzynie. Rocznie na
obecną  chwilę,  byłoby  to  ok.  20  dzieci.  Niektóre  roczniki  mogą  być  niższe  z  uwagi  na  niż
demograficzny.



Radna I. Tabaka poinformowała, że w najbliższym okresie byłyby to klasy składające się z 17, 18,
12,  15  uczniów.  Zwraca  uwagę,  że  liczebność  klas  nie  jest  tylko  uzależniona  od  niżu
demograficznego. Uważa, że utworzenie gimnazjum w Motarzynie spowoduje, że ta szkoła będzie
bardziej konkurencyjna i część rodziców przeniesie dzieci z Niepoględzia do Motarzyna.
Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  jest  koncepcja  zagospodarowania
pomieszczeń w budynku gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej w przypadku wyprowadzenia 3 klas?
Wójt stwierdził, że należy ważyć, co nam się bardziej opłaca. W tym roku otrzymaliśmy subwencję
oświatową niższą od ubiegłorocznej o 80 tys. Staramy się wszystko liczyć. Gimnazjum jest szkołą
o najwyższych kosztach funkcjonowania. Prowadzimy dokładną analitykę, ponieważ jesteśmy do
tego zobowiązani. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy pod uwagę brana jest koncepcja utworzenia w
Dębnicy Kaszubskiej Społecznego gimnazjum?
Wójt  poinformował,  że  nie.  Gimnazjum  funkcjonuje  i  będzie  funkcjonowało  jako  placówka
publiczna.
Sekretarz poinformowała, że społeczna szkoła nie może przekroczyć liczby 70 uczniów.
Radny K. Badowski w związku z tym, że spotkał się z informacją, że jedna z Gmin przekazała
szkoły w zarząd spółce, zwrócił się z pytaniem, czy brano pod uwagę taką możliwość?
Sekretarz poinformowała, że ta uchwała jest podjęta niezgodnie z obowiązującym prawem i jest
zaskarżona do trybunału. Czeka na rozstrzygniecie.
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy przymierzano się do przekazania Gimnazjum 
w Dębnicy Kaszubskiej pod zarząd Sperandy?
Wójt poinformował, że nie było takich zamiarów.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  do  biura  rady  wpłynęło  do
wiadomości, pismo Wójta Gminy skierowane do ZGK Spółka z o.o. z dnia 20.02.2013 r. (zał. nr 14
do protokołu),  odpowiedź ZGK do Wójta Gminy z dnia 22.02.2013 r.  (zał.  nr 15 do protokołu),
notatka służbowa S. Konopki (załącznik nr 16). Zapoznała Radnych z treścią tych pism. 
Wójt  w drodze wyjaśnienia poinformował,  że na czas trwania obowiązku zimowego utrzymania
dróg, dyżury zlecono do ZGK, gdyż tam jest zatrudniony całonocny stróż. Na temat zimowego
utrzymania dróg było wiele skarg. Wpłynęło wiele negatywnych uwag. Państwo, jako Radni, także
je  zgłaszaliście.   Stróż  niejednokrotnie  uważał,  że  jego  zdaniem  opady  były  zbyt  małe,  
by powiadamiać wykonawców. 
Radny P. Pałubicki podziękował za szybką interwencję w sprawie odśnieżania drogi Jamrzyno –
-Dobieszewo.   Ma zastrzeżenia co do jakości odśnieżania drogi do p. Skibrowskiej. Uważa, że ta
droga  odśnieżana jest  wg.  uważania.  Boli  go  sposób  rozliczania  wykonawców.  Uważa,  że  za
koordynację zadań w tym okresie winna być odpowiedzialna przez 24 godziny jednak osoba  
z Urzędu. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że do biura rady wpłynęło sprawozdanie  
z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych  stopniach  awansu
zawodowego (zał. nr 17). Zapoznała Radnych z treścią sprawozdania.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  poinformowała,  że  do  biura  rady  z  Komendy  Miejskiej
Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Słupsku  wpłynęła  „Informacja  o  stanie  bezpieczeństwa
pożarowego dla miasta i powiatu słupskiego za 2012 rok”. Prosiła komisję resortową o zapoznanie
się z tym materiałem.
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że do biura rady wpłynęła odpowiedź Wójta Gminy na
interpelację  Radnego  K.  Żukowskiego  z  dnia  12.12.2012  r.  Zapoznała  Radnych  z  treścią
odpowiedzi ( teczka OG.0003.6.2012). Zwróciła się z zapytaniem do Radnego Żukowskiego, czy ta
odpowiedź go satysfakcjonuje?
Radny K. Żukowski podziękował za odpowiedź i  poinformował,  że co to treści wypowie się na
następnej sesji, gdyż on także dopiero otrzymał odpowiedź i musi ją przeanalizować. Zwrócił się 
z zapytaniem, co ze zwrotami za przyłącza? 
Wójt zauważył, że do wszystkich mieszkańców należy podejść jednakowo. Mieszkańcy nie mogą
być karani za zmieniające się przepisy prawa. Nie wszyscy przy zakupie lokali mieli okazane jak
przebiegają przyłącza wodno-kanalizacyjne. Przystępując do realizacji tej inwestycji mieliśmy na
celu  osiągnięcie  właściwego  efektu  ekologicznego.  Mieszkańcy  Kotowa zostaną  potraktowani  
w taki sam sposób, jak pozostali  mieszkańcy gminy. Obecnie jesteśmy w trakcie kontroli  RIO.  
Po  jej  zakończeniu  będziemy  mieli  większą  wiedzę  i  ponownie  powrócimy  do  tego  tematu.  
Nie chce różnicować mieszkańców, chce by wszystkich traktować jednakowo.



Radny P. Pałubicki uważa, że ze sprawozdania o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli nic
nie  wynika.  Zastanawia  się,  czy  gdyby  nauczyciele  pracowali  więcej  godzin  –  godziny
ponadwymiarowe, to czy te kwoty byłyby niższe? Uważa, że lepiej by było dla uczniów, by były
godziny ponadwymiarowe, gdyż by na tym skorzystali. Jest przeciwny płaceniu nauczycielom za
nic.
Sekretarz poinformowała, że na tę wysokość duży wpływ mają urlopy zdrowotne nauczycieli, gdyż
nie  są  one  przewidywalne.  W  roku  2012  było  10  takich  urlopów.  Staramy  się  ten  temat
porządkować.  Jesteśmy  po  rozmowach  z  dyrektorami.  Rozważamy  możliwość  wprowadzenia
dodatku motywacyjnego. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że urlopy zdrowotne zaniżają nam w znacznym stopniu średnią.
Radna I. Tabaka uważa, że to sprawozdanie winno być robione dla każdej szkoły oddzielnie.
Sekretarz poinformowała, że takie przeliczenia także są wykonane.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy robiono symulację co w przypadku gdyby każdy
nauczyciel miał 1 godzinę ponadwymiarową?
Sekretarz  poinformowała,  że  takiej  symulacji  nie  robiono.  Obecnie  trwają  dyskusje  w  sejmie,
dotyczące zmian w prawie oświatowym.
Radna E. Fryckowska zwraca uwagę na fakt, że mówi się, że duża grupa nauczycieli korzysta  
z urlopów zdrowotnych. Prosi, by pamiętać, że jest także taka grupa, która z tej formy nie korzysta
w ogóle.
Sekretarz  potwierdziła  słowa   Radnej  i  stwierdziła,  że  jest  też  grupa,  która  ten  przepis
wykorzystuje.
Wójt  zwrócił  się  z  prośbą do Radnych,  by  przemyśleli  i  złożyli  propozycję  organizacji  imprezy
masowej,  cyklicznej,  prozdrowotnej,  która  na  stałe  weszłaby  do  kalendarza  imprez.  Uważa,  
że  społeczeństwo należy  zachęcić  do udziału,  całymi  rodzinami,  w takich  formach aktywnego
spędzania czasu wolnego. 
Wiceprzewodnicząca Rady A.  Łomża zwróciła  się z prośbą do Radnych,  by w terminie złożyli
oświadczenia majątkowe za 2012 r..  

Ad 10
  
Agnieszka Łomża Wiceprzewodnicząca Rady Gminy, o godzinie 1405 dokonała zamknięcia obrad 
XXVII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
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